



## Standards Council of Canada (SCC)

The Standards Council of Canada (SCC) is a federal crown corporation that promotes efficient and effective standardization as a means to enhance Canada's competitiveness and social well-being. SCC advocates the use of standards as an effective and transparent solution to help regulators meet public policy objectives and to assist business and industry in reducing costs, increasing productivity and accessing global markets.

SCC coordinates the work of the National Standards System, the network of people and organizations involved in the development, promotion and implementation of standards in Canada. Government, business and industry, and consumer organizations are key stakeholders within this system.

One of SCC's roles is to accredit organizations that develop standards, as well as to accredit those that verify conformity to standards.

Conformity assessment organizations accredited by the Standards Council of Canada include:

- Product and service certification bodies
- Testing and calibration laboratories
- Greenhouse Gas verification and validation bodies
- Management system certification bodies
- Personnel certification bodies
- Inspection bodies

The Standards Council of Canada also represents Canada at the world's principal standards organizations: the International Electrotechnical Commission (IEC) and International Organization for Standardization (ISO) and participates in regional standardization forums. SCC's involvement ensures that international standards and accreditation practices are relevant in Canada by incorporating the views of government, business and industry, and consumer organizations.

For more information, visit the SCC corporate website or email [info@scc.ca](mailto:info@scc.ca).

October 2008



## Le Conseil canadien des normes (CCN)

Le Conseil canadien des normes (CCN) est une société d'État fédérale dont la mission est d'encourager une normalisation efficiente et efficace afin d'améliorer la compétitivité et le bien-être social du Canada. Le CCN préconise le recours aux normes comme une solution efficace et transparente en vue d'aider des organismes de réglementation à atteindre les objectifs en matière de politiques publiques et d'aider les entreprises et l'industrie à réduire les coûts, à accroître la productivité et à accéder aux marchés mondiaux.

Le Conseil canadien des normes coordonne les travaux du Système national de normes, le réseau de personnes et d'organismes participant à l'élaboration, la promotion et la mise en œuvre des normes au Canada. Les gouvernements, les entreprises et l'industrie ainsi que les organisations de consommateurs sont des intervenants clés au sein de ce système.

L'un des rôles du CCN consiste à accréditer les organismes qui élaborent les normes et ceux qui vérifient la conformité aux normes.

Parmi les organismes d'évaluation de la conformité accrédités par le Conseil canadien des normes, on compte :

- des organismes de certification des produits et des services
- des laboratoires d'essais et d'étalonnage
- des organismes de vérification et de validation des déclarations de gaz à effet de serre
- des organismes de certification des systèmes de management
- des organismes de certification des personnes
- des organismes d'inspection

Le Conseil canadien des normes représente également le Canada auprès des principales organisations mondiales de la normalisation, à savoir l'Organisation internationale de normalisation (ISO) et la Commission électrotechnique internationale (CEI), et il participe à des forums régionaux de normalisation. C'est grâce à sa participation que les normes internationales et les pratiques d'accréditation sont pertinentes au Canada car elles tiennent compte des points de vue des gouvernements, des entreprises et de l'industrie ainsi que ceux des organisations de consommateurs.

Octobre 2008